
 1 

 
 

 

22.01.2020 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvordan går det med Naalakkersuisut samarbejde med organisationen KNAPK vedrørende 

kvotefastsættelse af narhvaler? 

2. Har Naalakkersuisut samarbejde med den lokale fangerforening KNAPP Qaanaaq når de skal 

fastsætte kvoter for Qaanaaq? 

3. Mener Naalakkersuisut at de årlige kvoter for narhvaler skal ændres? 

4. Hvordan agter Naalakkersuisut at organisere kvotefastsættelser fremadrettet? 

5. Hvad mener Naalakkersuisut om fangernes forslag angående nar- og hvidhvalfangst? 

6. Hvem samarbejder man med ved fastsættelse af kvoter for nar- og hvidhvaler? 

(Medlem af Inatsisartut Mikivsuk Thomassen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Jeg begrunder mine spørgsmål med, at fangere i Nord- og Østgrønland i de senere år lever under 

svære forhold som følge af kvotering af fangstdyr, fordi fangere år efter år gentagne gange 

udtaler at kvotefastsættelserne ikke er gode, og jeg kan se at kvoter ingen fordele har for 

fangererhvervet. 

Jeg regner bestemt med, at fremtiden ser sort ud hvis ikke man fastsætter kvoter i samarbejde 

med fangererhvervet, netop fordi at naturen også selv sætter sine begrænsninger og når der 

ikke kommer gode løsninger, vil dette ramme fangererhvervet negativt. 

Fangerne har kun indtægtsmulighed gennem salg af skind og de har problemer med 

opretholdelsen af hverdagen samt forsørgelsen. Der har narhvalen en stor betydning for 

fangererhvervet. 

 

 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 
 


